



الجمعية العامة الـ 140 للاتحاد البرلماني الدولي الدوحة (قطر) 6 – 10 نيسان/ أبريل 2019



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

CL/204/7(d)-R.1
8 شباط/ فبراير 2019

المجلس الحاكم
البند 7

تقارير عن الاجتماعات المتخصصة الأخيرة للاتحاد البرلماني الدولي

(د) (d) ندوة حول تحقيق أهداف التنمية المستدامة الخاصة بالمجموعة الجيوسياسية لبرلمانات دول +12
وبرلمانات شرق آسيا لدى الاتحاد البرلماني الدولي
القدس، 20-22 تشرين الثاني/ نوفمبر 2018

نظّم الكنيست بالشراكة مع الاتحاد البرلماني الدولي الندوة المعنية بتحقيق أهداف التنمية المستدامة (SDGs) للمجموعة السياسية لبرلمانات مجموعة +12 وبرلمانات شرق آسيا في الاتحاد البرلماني الدولي. عُقدت الندوة في القدس من 20 إلى 22 تشرين الثاني/ نوفمبر 2018 وكانت الأولى ضمن سلسلة من الندوات الإقليمية للاتحاد البرلماني الدولي لتعزيز عمل البرلمانات ومساهمتها في أهداف التنمية المستدامة في هذه المنطقة المحددة.

اجتمع أعضاء البرلمانات من 17 دولة، وموظفين برلمانيين، ومسؤولين في الحكومة الإسرائيلية، وخبراء الأمم المتحدة، وممثلي المجتمع المدني لمناقشة تنفيذ أهداف التنمية المستدامة في بلدانهم مع إيلاء اهتمام خاص للمنفعة العلمية والتكنولوجيا والابتكار التي يمكن جلبها لدفع التأثير التحويلي لجدول أعمال التنمية المستدامة.

في كلمته الافتتاحية، ركز السيد يولي يويل إدلشتين، رئيس الكنيست على كيف يمكن أن يسهم تحقيق أهداف التنمية المستدامة في تحقيق عنصر أساسي آخر هو السلام. وأنّ معالجة التحديات التي تواجه أهداف التنمية المستدامة يمكن في الواقع أن تسمح للبلدان بتعزيز تحقيق السلام بطريقة مستدامة. بدورها، شدّدت السيدة غابرييلا كويغاس بارون، رئيس الاتحاد البرلماني الدولي، على أهمية تعزيز تعددية الأطراف للتصدي للتحديات المشتركة ولترجمة الالتزامات الدولية إلى تشريعات وإجراءات وطنية.



وقّرت الندوة منبراً لمناقشة الابتكار والتكنولوجيا على هذا النحو، ولكن مجتمعة أيضاً مع مكونات أهداف التنمية المستدامة الأخرى مثل المياه والطاقات المتجددة والمساواة بين الجنسين وتغيّر المناخ. تمّ التركيز بشكل خاص على احتياجات السكان المهمشين والمستضعفين. ناقش المشاركون كيف يمكن للبرلمانات الوطنية المشاركة بفعالية مع أهداف التنمية المستدامة وإنشاء آليات للإشراف على تنفيذها. أتاحت مناقشات المائدة المستديرة للحاضرين التفاعل بفعالية مع نظرائهم، وتبادل الخبرات والتعرف على الممارسات الجيدة في وضع استراتيجيات لتنفيذ أهداف التنمية المستدامة. خلال هذا الحدث، عرض الاتحاد البرلماني الدولي بعض النتائج الأولية بناءً على دراسة حديثة للآليات البرلمانية لأهداف التنمية المستدامة بالإضافة إلى مقاطع الفيديو الخاصة بها مع البرلمانيين من الشمال والجنوب في مناقشة ماهية الاجراءات التي اتخذتها برلماناتهم.

تبنّى النواب وثيقة ختامية شددت على ضرورة فحص مؤسساتهم وعمليات اتخاذ القرار للتأكد من أنّها مناسبة للغرض من تحقيق أهداف التنمية المستدامة في أقرب وقت ممكن. وسلطت الوثيقة الضوء على أهمية زيادة استخدام آليات الرقابة وتعزيز التواصل مع الجمهور والقطاع الخاص والمجتمع المدني من أجل إيجاد حلول تساهم في تحقيق أهداف التنمية المستدامة للجميع.

في اليوم الأخير من الندوة، تمّت دعوة المشاركين للمشاركة في زيارتين ميدانيتين غنيتين ليختبروا مباشرة قيمة الابتكار كمحرك للتنمية والازدهار. ومن بين أمور أخرى، أتيحت الفرصة للمشاركين لزيارة مركز طور حلولاً تكنولوجية للتحديات اليومية للأشخاص ذوي الإعاقة، ومحطات معالجة مياه الصرف الصحي، ومحطة تحلية سورك، أكبر محطة لتحلية مياه البحر في العالم.



תסנדה
THE KNESSET



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

ندوة حول تحقيق أهداف التنمية المستدامة للمجموعة السياسية لبرلمانات +12 وبرلمانات شرق آسيا لدى الاتحاد البرلماني الدولي 20-22 تشرين الثاني/ نوفمبر 2018، القدس

الوثيقة الختامية

نحن البرلمانيون من المجموعة الجيوسياسية +12 وشرق آسيا تجتمعنا في القدس، إسرائيل، في الفترة من 20 إلى 22 تشرين الثاني/ نوفمبر 2018 لحضور الندوة الإقليمية الأولى حول تحقيق أهداف التنمية المستدامة (SDGs). تم تنظيم الندوة بالاشتراك بين الكنيست والاتحاد البرلماني الدولي.

على مدار يومين، شاركنا في مناقشات شاملة حول أهداف التنمية المستدامة، وأولويات الدول والإجراءات التي تم الترويج لها حتى الآن على المستويين الوطني والإقليمي من أجل دفع عجلة تحقيق أهداف التنمية المستدامة. رحبنا بالمشاركة الفعالة من جميع المشاركين حيث أنهم شاركوا بدورهم الاستفادة واستفادوا من المدخلات الغنية لممثلي الكنيست والبرلمانيين وخبراء من الأمم المتحدة والاتحاد البرلماني الدولي والمجتمع المدني.

لقد ركزنا بشكل خاص على العلوم والتكنولوجيا والابتكار كمحركات أساسية ليس فقط للنمو الاقتصادي بل وأيضاً، والأهم من ذلك، كمصدر غني للأفكار من أجل تحقيق جميع أهداف التنمية المستدامة - من القضاء على الفقر إلى الزراعة والصحة والمياه النظيفة والصرف الصحي والطاقة النظيفة وتغيير المناخ. وكانت الندوة بمثابة منتدى لتبادل الخبرات والممارسات الجيدة وبناء التعاون بين البرلمانات.

ركزت مناقشاتنا على أربعة مواضيع رئيسية: (1) جدول أعمال التنمية المستدامة وأولويات دول المنطقة؛ (2) تحقيق التنمية المستدامة من خلال تعزيز العلوم والتكنولوجيا والابتكار؛ (3) النتائج التي حصلت عليها البرلمانات في المنطقة من خلال الإشراف على تنفيذ أهداف التنمية المستدامة: دور التقييم الذاتي؛ و (4) الاستفادة من التكنولوجيا والابتكار لتحقيق أهداف التنمية المستدامة مع عدم استثناء أي شخص.



تناولت مناقشاتنا أيضاً القضايا التالية: كيف يمكن للعلم والتكنولوجيا والابتكار المساعدة في دفع عجلة تحقيق أهداف التنمية المستدامة؟ كيف يمكن استخدامها لمعالجة التباينات وعدم المساواة؟ كيف يمكن للبرلمانيين حشد العلم والتكنولوجيا والابتكار لتحسين حياة جميع الناس، بما في ذلك السكان الأكثر ضعفاً وتهيئاً؟

شاركنا بشكل استباقي في المناقشات حول هذه القضايا ووضعنا الاستراتيجيات والإجراءات والتوصيات التالية لتعزيز المشاركة البرلمانية مع أهداف التنمية المستدامة:

- كمؤسسة حكومية مكلفة بالرؤية طويلة الأمد للبلد، تؤدي البرلمانات دوراً حاسماً في تحقيق أهداف التنمية المستدامة، وضمان تنسيق السياسات وتعزيز التعاون بين القطاعات من أجل زيادة تأثير الابتكار والتكنولوجيا. يجب على كل برلمان إيجاد طرق فعالة لمساءلة الحكومة عن الأهداف التي اشتركت فيها، والتأكد من أنّ القوانين النافذة قد سنّت والموازنات قد اعتمدت. إنّ التأكد من أنّ تنفيذ أهداف التنمية المستدامة يسير على الطريق الصحيح هو وظيفة حاسمة يمكن أن تسمح للبرلمانات بتقييم التقدم وتحديد العقبات في الوقت المناسب. ينبغي أن تزيد البرلمانات من استخدام آليات الرقابة، مثل جلسات الاستماع البرلمانية، وفترات الاستجواب والتقارير العامة، لتقييم أثر السياسات والبرامج الحكومية من خلال نهج تعاوني.

- ينبغي للبرلمانات أيضاً أن تشجّع الحكومات على وضع خرائط طريق واضحة لتحقيق التقدّم مقابل أهداف وغايات التنمية المستدامة المتفق عليها، وتحديد الاختناقات السياسية والقانونية التي قد تتطلب الإصلاح. وبالنظر إلى وظيفتهم التمثيلية، ينبغي للبرلمانيين تعزيز الاتصال وتعزيز الشراكات مع الجمهور والقطاع الخاص والمجتمع المدني من أجل إيجاد حلول تساهم في تحقيق أهداف التنمية المستدامة، وبالتالي ضمان أخذ جميع الأصوات في الاعتبار.

- تمثل أهداف التنمية المستدامة إطار عمل يركّز على الناس ويهدف إلى تعزيز رفاه مجتمعاتنا وكوكبنا والحفاظ عليه. ينبغي على البرلمانات، أولاً وقبل كل شيء، أن تفحص مؤسساتها وعمليات صنع القرار الخاصة بها للتأكد من أنّها مناسبة للغرض. وينبغي أن تحدّد الأهداف التي يتردّد صداها مع أولويات التنمية الوطنية وتعميم الأهداف في عملها ومهامها لضمان اتساقها وتماسكها. هناك حاجة ماسة للعمل البرلماني على أهداف التنمية المستدامة، وهناك حاجة إلى خطوات عملية لتعزيز تكامل الأهداف على المستوى الوطني ورصد التقدّم.

- تحتاج البرلمانات إلى تحليل قدراتها لتحقيق أهداف التنمية المستدامة في أقرب وقت ممكن. ونشجّع بقوة جميع البرلمانات على استخدام مجموعة أدوات التقييم الذاتي لأهداف التنمية المستدامة للبرنامج الإنمائي العالمي / برنامج الأمم المتحدة الإنمائي من أجل تحديد أنسب آلية لمشاركتها في تنفيذ أهداف التنمية المستدامة. نحن نؤمن بأنّ



أهداف التنمية المستدامة توفر إطاراً جيداً لأحزاب الحكم والمعارضة للعمل معاً بشكل بناء من أجل المصلحة الوطنية ونحو حلول مستدامة وشاملة.

• نلاحظ مع الارتياح أن العديد من البرلمانات قد أنشأت لجان فرعية وفرق عمل وهيئات أخرى مكرّسة لأهداف التنمية المستدامة، ونعتقد أنّ هذه الهياكل هي طرق مفيدة لتنسيق العمل البرلماني ومواصلة الضغط على الحكومة. وفي الوقت نفسه، لا ينبغي أن تكون أهداف التنمية المستدامة حكراً على لجنة متخصصة. يجب على كل لجنة برلمانية، بما في ذلك لجنة الموازنة، أن تفهم الصلة بين المهمة الخاصة بها وأهداف التنمية المستدامة، وأن تجد آليات لترجمة أهداف التنمية المستدامة بفعالية في عملها. يمكن تحديد وسيلة مناسبة لتنسيق عمل اللجنة من خلال منهجية التقييم الذاتي.

• من أجل القضاء على الفقر وتعزيز التنمية المستدامة التي تحسّن حياة الجميع، هناك حاجة إلى تطوير ونشر الأفكار والحلول الإبداعية التي يمكن أن تعزّز الأثر التحويلي من خلال تحديد التقنيات الجديدة أو استخدام التقنيات القائمة بطرق مبتكرة. ينبغي أن تتصدى التكنولوجيات والعلوم لاحتياجات أكثر الفئات ضعفاً، لأنّ مخاطر تفاقم عدم المساواة تكون مرتفعة. من الأهمية بمكان أن يتمّ تقاسم فوائد التكنولوجيا والعلوم، ويتمكن الجميع من الوصول إليها.

• نشدّد على أهمية اتخاذ التدابير التي تدمج الاحتياجات المحدّدة للمجموعات المهمّشة والضعيفة عند تصميم السياسات والبرامج المتعلقة بالعلوم والتكنولوجيا والابتكار، وبنطاق أوسع بأهداف التنمية المستدامة ككل. كممثلين منتخبين للشعب، يلعب أعضاء البرلمان دوراً هاماً في التواصل مع المواطنين والوصول إلى شرائح السكان المهمّشة وإشراكهم من أجل فهم احتياجاتهم الخاصة فيما يتعلق بالتنمية المستدامة وفي نفس الوقت تقديم تفاصيل حول التقدّم في هذا الصدد من قبل البلد المعني. إنّ المشاركة المباشرة مع المنظمات غير الحكومية والمؤسسات الأكاديمية ومعاهد البحوث يمكن أن تكون مفيدة جداً لتحقيق هذه الغاية.

• إنّ التقدم التكنولوجي هو الأساس لإيجاد حلول دائمة للتحديات الاقتصادية والاجتماعية والبيئية مثل تعزيز كفاءة الطاقة وتحسين استجابات الرعاية الصحية. إنّ تشجيع الصناعات المستدامة والاستثمار في البحث العلمي والابتكار كلها طرق مهمّة لتسهيل التنمية المستدامة.

• ينبغي ألا يقتصر الابتكار على العلم والتكنولوجيا فحسب؛ يجب أن يشكل أيضاً جزءاً رئيسياً من السياسة العامة والإدارة. ينبغي تحديد نهج جديدة ومرنة للأنظمة وإرفاق ذلك باستخدام بيانات موثوقة وقابلة للمقارنة وشفافة مقترنة بمراجعات نوعية متعمقة تستخدم باستمرار، وخاصة على المستوى البرلماني.



• ينبغي أن تعزّز البرلمانات التعاون الثنائي والإقليمي والدولي القوي فيما يتعلق بأهداف التنمية المستدامة وأن تنصره، وعلى وجه الخصوص، تطوير مشاريع مشتركة بين البلدان كأساس للسلام والاستقرار والازدهار. كما أنّ العمل البرلماني مطلوب لدعم التعاون الإقليمي والدولي عبر القطاعات لتسهيل نقل التكنولوجيا والتجارة والاستثمار وبناء القدرات. في الواقع، يمكن للتعاون متعدد القطاعات فقط أن يحقق تأثيراً إيجابياً ويكفل التقدم المستدام للجميع على المدى الطويل.

من أجل تحفيز العمل على أهداف التنمية المستدامة، سوف نعرض هذه الوثيقة الختامية على زملائنا في البرلمان من خلال جميع القنوات الممكنة. كما نتعهد بأن نلفت انتباه المعنيين الآخرين ذوي الصلة إلى الوثيقة.

نطلب من الاتحاد البرلماني الدولي أن يلفت انتباه المجتمع البرلماني العالمي إلى استنتاجاتنا وتوصياتنا في الجمعية العامة الـ 140 للاتحاد البرلماني الدولي في الدوحة. نُحِثُّ الاتحاد البرلماني الدولي على تعزيز المشاركة البرلمانية مع أهداف التنمية المستدامة ومواصلة العمل مع الأمم المتحدة والشركاء المعنيين الآخرين لتوجيه المعلومات والأدلة العلمية التي من شأنها دعم العمل الفعال والتأثير.



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

140th IPU Assembly

Doha (Qatar), 6 – 10 April 2019



Governing Council
Item 7

CL/204/7(d)-R.1
8 February 2019

Reports on recent IPU specialized meetings

(d) Seminar on Achieving the SDGs for the IPU's Twelve Plus Geopolitical Group and East Asia Parliaments

Jerusalem (Israel), 20-22 November 2018

The Knesset and the IPU jointly organized the Seminar on Achieving the Sustainable Development Goals (SDGs) for the IPU's Twelve Plus Geopolitical Group and East Asia Parliaments. The Seminar took place in Jerusalem (Israel) from 20 to 22 November 2018 and was the first in a series of IPU regional seminars to advance the work and contribution of parliaments to the SDGs in this specific region.

Members of parliaments from 17 countries, parliamentary staff, Israel's Government officials, UN experts and civil society representatives gathered to discuss the implementation of the SDGs in their respective countries paying particular attention to the benefit science, technology and innovation could bring to advance the transformative impact of the Sustainable Development Agenda.

In his opening address, Mr. Yuli-Yoel Edelstein, Speaker of the Knesset, highlighted how the realization of the SDGs could contribute to the effective achievement of another fundamental component which is peace. Addressing SDGs challenges could in fact allow countries to advance the realization of peace in a sustainable manner. In her turn, Ms. Gabriela Cuevas Barron, IPU President, stressed the importance of enhancing multilateralism to tackle common challenges and of translating international commitments into national legislation and action.

The seminar provided a platform to discuss innovation and technology as such but also in combination with other SDGs components such as water, renewable energies, gender equality, climate change. Special focus was placed on the needs of marginalized and vulnerable populations. Participants discussed how national parliaments could effectively engage with the SDGs and establish mechanisms to oversee their implementation. Roundtable discussions allowed attendees to actively interact with their peers, share experiences and get acquainted with good practices in developing strategies for SDGs implementation. During the event, the IPU presented some of the preliminary findings based on a recent survey of SDGs parliamentary mechanisms as well as its videos with parliamentarians, from both North and South, discussing what action their parliaments were taking.

The MPs adopted an outcome document which stressed the need to examine their institutions and decision-making processes to ensure that they were fit for purpose to deliver on the SDGs as early as possible. The document highlighted the importance of increasing the use of oversight mechanisms and strengthening communication with the public, the private sector and civil society in order to find solutions that contributed to achieving SDGs for all.

On the final day of the seminar, the participants were invited to take part in two enriching field visits to experience first-hand the value of innovation as an engine of development and prosperity. Among other things, participants had the opportunity to visit a centre that developed technological solutions for everyday challenges of persons with disabilities, the Wastewater Treatment Plant and the Sorek Desalination Plant, the world's largest seawater desalination plant.



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

Seminar on Achieving the Sustainable Development Goals for the IPU's Twelve Plus Geopolitical Group and East Asia Parliaments

20–22 November 2018, Jerusalem (Israel)



הכנסת
THE KNESSET

OUTCOME DOCUMENT

We, Members of Parliament from the IPU's Twelve Plus Geopolitical Group and East Asia gathered in Jerusalem, Israel, from 20 to 22 November 2018 for the first regional Seminar on Achieving the Sustainable Development Goals (SDGs). The seminar was jointly organized by the Knesset and the Inter-Parliamentary Union.

Over the course of two days we engaged in comprehensive discussions on the SDGs, the priorities of the States and the actions promoted to date at the national and regional levels in order to advance the realization of the SDGs. We welcomed the active engagement of all participants as they shared their lessons learned and benefited from the rich contributions of the Knesset representatives, parliamentarians, and experts from the United Nations, the IPU and civil society.

We placed special emphasis on science, technology and innovation as crucial drivers not only of economic growth but also, more importantly, as a rich source of ideas for attaining all the SDGs—from poverty eradication to agriculture, health, clean water and sanitation, clean energy and climate change. The Seminar served as a forum for exchanging experiences, good practices and building inter-parliamentary cooperation.

Our debates focused on four main themes: (1) the Sustainable Development Agenda and priorities of the States in the region; (2) achieving sustainable development through the promotion of science, technology and innovation; (3) results obtained by parliaments in the region by overseeing the implementation of the SDG: the role of self-assessment; and (4) leveraging technology and innovation to achieve the SDGs while leaving no one behind.

Our discussions also addressed the following questions: How can science, technology and innovation help to advance the realization of the SDGs? How can they be used to address inequities and inequalities? How can parliamentarians mobilize science, technology and innovation to improve the lives of all people, including the most vulnerable and marginalized populations?

We proactively engaged in discussions on these issues and drew up the following strategies, actions and recommendations to advance parliamentary engagement with the SDGs:

- As the State institution entrusted with the long-term vision for the country, parliaments have a critical role to play in realizing the SDGs, ensuring policy coordination and strengthening inter-sectoral collaboration so as to maximize the impact of innovation and technology. Each parliament has to find effective ways to hold government accountable for the goals to which they have subscribed, and to make sure that enabling laws are passed and budgets are adopted. Ensuring that SDG implementation is on track is a crucial function that could allow parliaments to assess progress and identify obstacles in a timely fashion. Parliaments should increase the use of oversight mechanisms, such as parliamentary hearings, question times and plenary reports, to assess the impact of government policies and programmes through a collaborative approach.
- Parliaments should also encourage governments to have clear road maps for achieving progress against agreed sustainable development goals and targets, and identify policy and legal bottlenecks that may require reform. Given their representative function, parliamentarians should strengthen communication and promote partnerships with the public, the private sector and civil society in order to find solutions that contribute to achieving SDGs, thus ensuring that all voices are taken into consideration.

- The SDGs represent a people-centred framework that aims to enhance and sustain the well-being of our societies and the planet. Parliaments should, first and foremost, examine their institutions and decision-making processes to ensure that they are fit for purpose. They should identify the goals that resonate with their national development priorities and mainstream the goals into their work and functioning to guarantee that they are consistent and coherent. Parliamentary action on the SDGs is urgently needed and practical steps are required to advance integration of the goals nationally and to monitor progress.
- Parliaments need to analyse their capacities to deliver on the SDGs as soon as possible. We strongly encourage all parliaments to use the IPU/UNDP SDGs self-assessment toolkit in order to identify the most suitable mechanism for their engagement in SDGs implementation. We believe that the SDGs offer a good framework for governing and opposition parties to work together constructively in the national interest and towards sustainable and inclusive solutions.
- We note with satisfaction that several parliaments have established subcommittees, task forces and other bodies dedicated to the SDGs, and believe that these structures are useful ways to coordinate parliamentary work and keep pressure on the government. At the same time, the SDGs should not be the sole preserve of a specialized committee. Every parliamentary committee, including the budget committee, needs to understand the link between its respective mandate and the SDGs, and find mechanisms to effectively translate the SDGs into their work. An appropriate means for coordinating committee work can be identified through the self-assessment methodology.
- In order to eradicate poverty and boost sustainable development that improves the lives of all, there is a need to develop and disseminate creative ideas and solutions that could advance a transformative impact by identifying new technologies or using the existing ones in innovative ways. Technologies and science should address the needs of the most vulnerable groups, as the risk of exacerbating inequalities is high. It is crucial that the benefits of technology and science are shared, and accessible to all.
- We stress the importance of taking measures that integrate the specific needs of marginalized and vulnerable groups when designing policies and programmes in relation to science, technology and innovation, and more broadly to the SDGs as a whole. As elected representatives of the people, Members of Parliament have an important role to play in communicating with citizens and reaching out to and engaging marginalized segments of the population in order to understand their specific needs in relation to sustainable development and simultaneously provide details about the progress made in that regard by the respective country. Direct engagement with non-governmental organizations, academic institutions and research institutes can be very helpful to that end.
- Technological progress is key to finding lasting solutions to economic, social and environmental challenges such as promoting energy efficiency and improving health-care responses. Promoting sustainable industries and investing in scientific research and innovation are all important ways of facilitating sustainable development.
- Innovation should not only be a matter of science and technology; it should also form a main part of public policy and administration. New and flexible approaches to regulations should be identified and accompanied by the use of reliable, comparable, transparent data coupled with in-depth qualitative reviews that are used consistently, especially at the parliamentary level.
- Parliaments should promote and advocate for strong bilateral, regional and international inter-parliamentary cooperation on the SDGs and, in particular, the development of joint projects between countries as a basis for peace, stability and prosperity. Parliamentary action is also required to support regional and international cooperation across sectors to facilitate technology transfers, trade, investment and capacity-building. Only multisectoral cooperation can, in fact, provide a positive impact and ensure sustainable progress for all in the long run.

In order to inspire action on the SDGs, we will bring this Outcome Document to the attention of our colleagues in parliament through all possible channels. We also undertake to bring the document to the attention of other relevant stakeholders.

We request the IPU to bring our conclusions and recommendations to the attention of the global parliamentary community at the 140th IPU Assembly in Doha. We urge the IPU to promote parliamentary engagement with the SDGs and continue to work with the United Nations and other relevant partners to channel information and scientific evidence that will support effective action and impact.